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Ve dnech 12. června - 11. září 2023 proběhla v rámci programu Erasmus Mobility+ 
dlouhodobá pracovní stáž našich 2 studentů u zaměstnavatelů ve španělském městě 
Córdoba. Naši studenti tak měli jedinečnou příležitost uplatnit své dosavadní znalosti a 
dovednosti přímo v praxi a zároveň poznat španělskou kulturu a historii.   Studenti museli 
před odjezdem napsat životopisy a popsat oblast svých zájmů. Zároveň absolvovali online 
pracovní vstupní pohovory v anglickém jazyce s manažery jednotlivých firem a absolvovali 
jazykovou přípravu. 
 
Jan Novotný pracoval ve společnosti Cortec Industrial Solucion S. L. a Vojtěch Kodat ve 
společnosti Agalia Sur S.L. Studenti měli možnost procvičit si jak anglický jazyk, tak se naučit i 
nějaká španělská slovíčka.Dlouhodobá stáž umožnila našim studentům zapojit se do 
standardních činností firem, kdy si studenti mohli ověřit své teoretické znalosti a zároveň se 
naučit i něco nového. Po pracovních povinnostech zbyl studentům čas na návštěvu památek 
a poznávání španělské kultury - zejména flamenga.  
 
Tato skvělá zahraniční zkušenost přináší řadu výhod. Jednou z nich je, že pracovní stáž bude 
potvrzena v pracovním Europassu jednotlivých studentů, kteří si ji tak budou moci připsat i do 
svého profesního životopisu. Díky tomu, že se vedení školy podařilo na tuto stáž získat peníze 
prostřednictvím programu Erasmus+, mají studenti celý pobyt uhrazen, a to včetně 
kapesného.  
 
Po návratu domů uspořádali studenti přednášku pro ostatní, kde popsali své bohaté zážitky a 
předali cenná doporučení budoucím zájemcům. 
 
A jak naše španělské dobrodružství popisují sami studenti? 
 

Takto své zkušenosti popsal Jan Novotný: 

První den ve Španělsku pro měl byl dost chaotický. Po příletu do Sevily jsme se museli dostat městskou 
dopravou na vlakové nádraží a poté vlakem do města Cordoba. Tam už nás čekala koordinátorka 
Carmela, která nás dovedla do našeho hostelu. Tam jsem se seznámil se svými spolubydlícími, se 
kterými jsem si hned sedl. Zbytek dne už jsme měli pro sebe a mohli jsme si odpočinout anebo objevit 
trošku město, což jsem přesně udělal a vydal jsem se s novými spolubydlícími ven.  

Už v tom okamžiku jsem si povšiml, že Cordoba je opravdu živé město a každý den je tam co dělat. Od 
procházek po starém městě, kde jsou krásné uličky se starými domy zdobenými květinami, 
poslouchání pouličních umělců, až po hrání basketballu s místními hráči. Také oproti ostatním městům 
ve Španělsku je Cordoba mnohem teplejší. To je způsobeno tím, že Cordoba je umístěna v nížině 
obklopená horami, bez moře, ani velké vodní plochy. Okolí Cordoby je také mnohem pestřejší, 
například když jsme se jednou vydali na procházku za město, tak jsme narazili na poušť s dunami, zase 



pak jindy jsme narazili na dalo by se říct na jungly, také jsme se podívali do hor, ze kterých je krásný 
výhled a chladnější teploty.  

Den po mém příletu jsem se už vydal na návštěvu do mé budoucí práce se svou koordinátorkou Klaudií. 
Tam jsme se seznámil s některými pracovníky ve firmě. Další dny už probíhaly takto: ráno práce, 
odpoledne odpočinek kvůli horkému počasí, večer prozkoumávání 
města a okolí, anebo jiné aktivity. 

Moji firmu jsem si představoval trošičku jinak. Ve skutečnosti se má 
firma jmenuje Cortec a je to strojírenská menší firma zaměřující se na 
zakázkovou výrobu po menších kusech. Ve firmě nebyla klimatizace a 
bylo tam opravdu horko, jediné, co mě zachraňovalo před horkem byly 
větráky, které ale nebyly na každého pracovníka, a tak nějaké dny mi 
opravdu bylo horko. Ve firmě většina pracovníků nemluvila anglicky. 
Pouze jeden pracovník uměl anglicky, s kterým jsem se snažil pracovat 
co nejvíce. To, že ve firmě nebyla úplně dobrá znalost angličtiny nebylo 
příjemné, ale za to mi to hodně pomohlo v samostatné práci a řešení 
problémů. Jinak ve firmě se o mě starali hezky, měl jsem pití a oběd 
zdarma a se vším se mi snažili pomoc. Ve firmě jsem vykonával práce jako například vyměňovaní kusů 
v CNC stroji, vrtání děr a řezání závitů, řezání na pásové pile, broušení ruční bruskou, leštění měděných 
povrchů a poklízení firmy. Práce byla z oboru, takže jsem většinu z ní už znal. Párkrát jsem i jel s jedním 
z pracovníků pracovním vozem do města, nebo za město, buďto vyvézt odpad nebo pro nový materiál, 
což bylo velice zajímavé, protože jsem se podíval i do jiných podniků. Také mi pracovník vždy ukázal 
nějaké hezké místo nebo mi dal typ na aktivitu, což bylo super. Firma působila po celou dobu přátelsky 
a nápomocně. 

Poté na ubytování bylo vše v pořádku. Samozřejmě, že se naskytlo pár 
nepříjemností, například že se rozbila trouba, kapalo nám ze stropu, 
vypadla elektřina atd., ale vše se opravilo a koordinátorky byly 
ochotné se vším pomoci a udělat nám pobyt co nejpříjemnější. Jediné, 
co mi na ubytování trochu chybělo, bylo osobní soukromí, jelikož jsem 
nebyl na pokoji sám a zdi byly tenké, takže bylo všechno slyšet a pár 
ze spolubydlících byl trošku hlasitějších. 

Během pobytu ve Španělsku jsem potkal spoustu nových přátel, zažil 
spoustu nových zážitků, jako například Křesťanský pochod, což je 
pochod, při němž tisíce lidi, známých osobností, vojáků, politiků, a 
věřících prochází městem a uctívají Ježíše. Také jsem procestoval 
spoustu míst ve Španělsku zejména v okolí Gibraltaru. Byl u moře a 
oceánu a spoustu dalších věcí.  

Kdybych měl svoji zahraniční stáž zhodnotit tak bych byl velice 
pozitivní. Myslím si, že mi stáž dala spoustu zkušeností a nových 
zážitků. Španělský styl života mi moc vyhovoval a klidně bych zvážil 
další návštěvu. 

A takto své zkušenosti popsal Vojtěch Kodat: 

V Létě 2023 jsem se zúčastnil tříměsíční pracovní stáže ve  Španělsku ve městě Córdoba. 
Vyrazili jsme v neděli dne 11.6.2023 z Pražského letiště do Sevilly. Cestou jsme ještě 
přestupovali v Amsterdamu, ale vše proběhlo bez problémů, a tak jsme okolo 13:00 dorazili 
do Sevilly. Ze Sevilly jsme jeli vlakem do Córdoby, kde na nás už čekala jedna z koordinátorek, 
která nás zavedla na hostel, kde jsme celé tři měsíce přebývali.  



Hned další den po příjezdu jsme se seznámili s našimi vedoucími ve firmách, kde jsme měli 
další tři měsíce pracovat. Od té doby jsme už chodili do práce každý všední den. Já byl se svou 
prací spokojený. Ve firmě byl přátelský kolektiv a uvolněná atmosféra. To bylo možná i z části 
tím, že se firma skládala pouze z pěti lidí, kteří chodili fyzicky do firmy a z dalších pár lidí, kteří 
pracovali z domova. Také jsem měl štěstí, že většina z těchto lidí mluvila anglicky, což je něco, 
co určitě nebylo v každé firmě. Mou pracovní náplní byl vývoj webových stránek v HTML, PHP 
a javascriptu. Cil byl vytvořit stránku pro sirotčinec, který se nachází v Africe v Kamerunu. 
Stránka měla dovolovat pečovatelům ze sirotčince dokumentovat vše, co nakupují. Tyto 
výdaje by potom společnost, pro kterou jsem pracoval, mohla kontrolovat. Sirotčinec je totiž 
touto neziskovou společností financován. Na konci stáže jsem tyto podmínky splnil a moji 
vedoucí byli s prací spokojeni.  

Na hostelu, kde jsme žili jsme nebyli sami, ale byl plný studentů na zahraničních stážích, tak 
jako jsme byli my. Dostal jsme se tak do kontaktů s různými lidmi z různých zemí, kteří někdy 
přijížděli například pouze na pár týdnů, 
takže se osazenstvo hostelu pořád měnilo. 
Protože jsem s těmito lidmi trávil svůj 
volný čas, byla to ideální možnost si 
zdokonalit komunikační angličtinu (a také 
se trochu naučit chorvatštinu).  

Náš hostel se nacházel ve staré části města 
Córdoba, které bylo velmi zachovalé a 
pěkné. Také v těchto místech města byli 
spíše úzké uličky, což bylo velmi příhodné, vzhledem k tomu, že v nejteplejších týdnech 

maximální teplota jen málokdy klesla pod 45 stupňů. Oproti českým 
městům bylo v Córdobě, a i dalších španělských městech hodně 
restaurací se zahrádkami. Španělé velmi rádi tráví čas venku, proto 
byli i přes jejich počet restaurace většinou plné. Ulice byli plné vlastně 
skoro pořád, dokonce i v nočních hodinách. 

Ve Španělsku jsem mimo jiné navštívil i další španělská města. Nejvíce 
se mi líbila asi Sevilla. Ta je asi dvakrát větší než Córdoba. Město je 
plné zajímavých budov a bylo velmi zábavné se po ní náhodně 
procházet a čekat na co narazím. Dále se mi velmi líbil Cádiz. Cádiz je 
velmi staré město, které má o něco málo více obyvatel než České 
Budějovice, ale protože leží na poměrně malém poloostrově, je o 
něco menší. Město působilo velmi historicky a bylo zajímavé být 
skoro ze všech stran obklopen mořem. 

Pobyt ve španělsku jsem si celkově spíše užil, i když zde byli nějaké věci, které mi zážitek kazily. 
Z práce jsem si určitě odnesl spoustu zkušeností. Hlavně to, že jsem se naučil pracovat a 
domlouvat v cizojazyčném prostředí. Dále jsem si odnesl nějaké nové technické znalosti, jako 
práce s Bootstrapem, nebo hlubší porozumění tomu, jak fungují webové stránky. Pobyt bych 
doporučil i ostatním. 


